
PROTOKÓŁ nr LXIII/2023
z LXIII Sesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 22 czerwca  2023 r.
Początek obrad godz. 15 0 0

Zakończenie obrad godz 17  3 4  

Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Adam Szczepkowski - Wójt Gminy Grunwald,
2. Pani Magdalena Makowska- Główna Księgowa,
3. Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy,
4. Pan Marcin Belczyński-  Radca prawny.  

Podjęto uchwały od nr 478 do nr 485

Ad. pkt. 1. Otwarcie LXIII  Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przywitała  przybyłych  gości  oraz
poinformowała,  że  obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz
i  dźwięk  oraz  dokonała  otwarcia  LXIII  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  na  podstawie  l isty
obecności stwierdziła kworum, przy którym można obradować i  podejmować prawomocne
uchwały Rady Gminy.  
Radni uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad na LXIII  Sesję Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  porządek  przesłany  był  radnym  na
skrzynki  posiedzenia.pl  oraz  opublikowany  w  BIP  Grunwald  zał .  2.  Poprosiła  radnych
o składanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

Wpłynął wniosek o dodanie do porządku obrad projektów uchwał:  

1.   w  sprawie   w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald
na la ta  2022– 2032;
2.  w sprawie w sprawie zmian w budżecie  Gminy Grunwald na 2022 r ;
3.  w sprawie   usta lania  maksymalnej  wysokości  pożyczek i  poręczeń udzielanych  przez
Wójta  w roku budżetowym 2023;
4.  w   sprawie   zaciągnięcia   pożyczki   na   wyprzedzające   f inansowanie   zadań
finansowanych  ze   środków pochodzących z  budżetu Unii  Europejskiej ;
5.  w  sprawie   określenia   t rybu  i   sposobu  powoływania   oraz   odwoływania  członków
Gminnego  Zespołu  Interdyscypl inarnego ds.  Przeciwdziałania  Przemocy Domowej;
6.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po  umowie
zawartej  na czas  oznaczony do 3 la t .

Radni  w głosowaniu jawnym jednogłośnie  wyrazi l i  zgodę na dodanie  ww. punktów do
porządku obrad.  

Radni więcej uwag nie zgłosili. 
Porządek obrad po zmianach:

1.  Otwarcie  – s twierdzenie  prawomocności  obrad.

2.  Przyjęcie  porządku obrad.
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3 .  Przyjęcie protokołu nr LXII/2023 z  Sesji  Rady Gminy Grunwald z dnia 

z dnia 31.05.2023 r.  

4.  Sprawozdanie  Wójta  o działaniach podejmowanych w okresie  międzysesyjnym.

5.  Raport  o  s tanie  Gminy Grunwald za 2022 rok-  rozpatrzenie  i  debata .

5.1.  Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia  Wójtowi Gminy Grunwald wotum 

zaufania .

6.  Rozpatrzenie  sprawozdania  f inansowego Gminy Grunwald za 2022 rok wraz ze

sprawozdaniem z wykonania  budżetu Gminy Grunwald za 2022 rok oraz 

zapoznanie  s ię  z  opinią  Składu Orzekającego

Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Olsztynie  o tym sprawozdaniu.

6.1.  Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia  sprawozdania  f inansowego 

Gminy Grunwald za rok 2022 wraz ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu 

Gminy Grunwald za 2022 rok.

7.  Przedstawienie  t reści  wniosku Komisj i  Rewizyjnej  w sprawie nieudzielenia  

absolutor ium Wójtowi Gminy Grunwald za 2022 rok oraz zapoznanie  s ię  z  opinią

Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Olsztynie  o tym 

wniosku.

7.1.  Podjecie  uchwały w sprawie nieudzielenia  absolutor ium Wójtowi Gminy 

Grunwald za 2022 rok.

8.  Organizacja  zajęć dla  dzieci  i  młodzieży w okresie  wakacj i .

9.  Informacja  o planowanych remontach szkół .

10.  Podjecie  uchwał  przez Radę Gminy Grunwald”

10.1.   w sprawie  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy 
Grunwald  na la ta  2022– 2032.
10.2.  w sprawie w sprawie zmian w budżecie  Gminy Grunwald na 2022 r.
10.3.  w sprawie  usta lania  maksymalnej  wysokości  pożyczek i  poręczeń 
udzielanych  przez Wójta  w roku budżetowym 2023 
10.4.  w  sprawie  zaciągnięcia   pożyczki   na  wyprzedzające  f inansowanie  zadań
finansowanych  ze   środków pochodzących z  budżetu Unii  Europejskiej .
10.5.  w  sprawie  określenia   t rybu  i   sposobu  powoływania  oraz  odwoływania 
członków  Gminnego  Zespołu  Interdyscypl inarnego ds.  Przeciwdziałania  
Przemocy Domowej
10.6.  w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie  kolejnej  umowy dzierżawy po 

umowie zawartej  na czas  oznaczony do 3 la t .

11.  Interpelacje  i  zapytania  radnych.

12.  Wolne wnioski  i  informacje .

13.  Zamknięcie  sesj i .

Radni uwag nie zgłosil i .
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lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk WSTRZYMAŁ SIĘ

3 Kamińska Małgorzata WSTRZYMAŁA SIĘ

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Ad. pkt. 3.          Przyjęcie  protokołu  nr  LXII/2023  z   Sesji  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia        
z  dnia 31.05.2023 r.   
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  protokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl .  Proponuję
przyjąć  protokół  nr  LXII/2023 z  Sesji  Rady Gminy Grunwald z  dnia  31.05.2023  roku bez
odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA
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9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół LXII /2023 z dnia 31.05.2023 roku bez
odczytywania.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.  4      . Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski- sprawozdanie międzysesyjne Wójta Gminy Grunwald 
w okresie od 31-05-2023 r. do 22-06-2023 r.

1 .  Rozbudowa  kanal izacj i  sani tarnej  w  miejscowości  Stębark  -  e tap  I I  oraz  budowa
sieci  wodociągowej  w miejscowości  Kiersztanowo.
Zakończono roboty ziemne i montażowe związane z realizacją inwestycji – budową sieci wodociągowej
w miejscowości  Kiersztanowo.  Wykonawcą  robót  jest  firma  -  Roboty  Ziemne  Wodno  –  Kanalizacyjne
Marek  Sławiński  z  Lubawy.  Wykonawca  uporządkował  teren  oraz  napełnił  wodą  wybudowaną  sieć
wodociągową i poddał dezynfekcji odcinek nowej sieci. Trwają prace związane z badaniami i sprawdzeniami
związanymi z odbiorem końcowym robót.  Wykonawca złożył fakturę częściową za wykonane roboty w
wysokości 149 452,38 zł (50% wartości umowy). Wykonawca robót związanych z „Rozbudową kanalizacji
sanitarnej  w  miejscowości  Stębark  etap  II”  -Zakład  Budowlano  –  Drogowy  „TRAKT”  Krzysztof
Kaczmarczyk,  Barczewo,  przystąpił  tyczenia  trasy  sieci  kanalizacji  sanitarnej  oraz  zwózki  materiałów
budowlanych.  W związku z  tym,  że  inwestycja  uzyskała  dofinansowanie   w wysokości  100% kosztów
kwalifikowalnych ze środków Unii Europejskiej objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata
2014-2020  na  zasadzie  refundacji,  Gmina  Grunwald  musi  wykonać  roboty  dokonać  odbioru,  zapłacić
Wykonawcy i  dopiero  wówczas  zwrócić  się  o  należne dofinansowanie.  Dlatego też  w celu  zachowania
płynności  finansowej  Gminy  konieczne  jest  pilne  podjęcie  Uchwały  przez  Radę  Gminy  Grunwald
o pozytywnej opinii w celu zaciągnięcie preferencyjnej krótkoterminowej pożyczki z Banku Gospodarstwa
Krajowego na wyprzedzające przyznane środki finansowe z Unii Europejskiej, na inwestycję którą Rada
Gminy Grunwald przyjęła do realizacji w planie budżetowym na 2023 r.
2. Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Lipowa Góra.
Przygotowano  i  wszczęto  procedurę  udzielenia  zamówienia  publicznego  oraz  ogłoszono  postępowanie
w  Biuletynie  Zamówień  Publicznych  -  na  budowę  sieci  wodociągowej  uzyskano  dofinansowanie  z
Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji  Strategicznych, Edycja 2 -  procedura udzielenia
zamówienia w toku.
3.  Budowa  sali  gimnastycznej  z  łącznikiem  i  zapleczem  socjalnym  przy  Szkole  Podstawowej
w Szczepankowie.
W  wyniku  wszczętego  postępowania  o  udzielenie  zamówienia  publicznego  na  wykonanie:  sali
gimnastycznej o wym. 12,00 x 24,00 m. wraz z łącznikiem i zapleczem socjalnym o wym. 14,00 x 9, 00 m.
oraz pokojem trenera i nauczyciela wychowania fizycznego - wpłynęły trzy oferty od wykonawców. Oferta
z najwyższą ceną wynosi 3 369 677,25 zł brutto, oferta z najniższą ceną wynosi 2 588 207,65 zł brutto.
Komisja  przetargowa  przystąpiła  do  sprawdzania  i  badania  ofert  pod  kątem  spełnienia  warunków
określonych w Specyfikacji Warunków Zamówienia. Planowana wartość całkowita zadania była określona
w wynosi  -  2 800 000,00 zł.  Inwestycja uzyskał  dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski  Ład II
Edycja: Programu Inwestycji Strategicznych w wynosi 2 520 000,00 zł, deklarowany udział własny wynosi
280 000,00 zł. Przewidywany termin zakończenia inwestycji 31.12.2024 r. 
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4. Przebudowa i modernizacja drogi gminnej dojazdowej do gruntów rolnych  w Łodwigowie.
Inwestycja  uzyskała  dofinansowanie  w  postaci  dotacji  w  wysokości  150 000,00  zł
na  przebudowę/modernizację  drogi  gminnej  dojazdowej  do  gruntów  rolnych,  ze  środków
z  budżetu  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego,  pochodzących  z  tytułu  wyłączenia  gruntów  rolnych
i produkcji rolniczej. 
5. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Rychnowo i  Kitnowo. 
Inwestycje uzyskały dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład II Edycja: Programu Inwestycji
Strategicznych..  Celem  głównym  przedsięwzięcia  jest  utworzenie  niezbędnej  infrastruktury  drogowej.
Wszczęto  procedurę  przetargową  i  zamieszczono  ogłoszenie  w  Biuletynie  Zamówień  Publicznych  -
procedura udzielenia zamówienia w toku.
6. Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Dylewo.
Inwestycja uzyskał dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład III  Edycja:  Programu Inwestycji
Strategicznych.  Wszczęto  procedurę  przetargową  i  zamieszczono  ogłoszenie  w  Biuletynie  Zamówień
Publicznych- procedura udzielenia zamówienia w toku.
7. Modernizacja infrastruktury kulturalnej i społecznej w miejscowości Mielno w gminie Grunwald – etap I.
Inwestycja uzyskał dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład III  Edycja:  Programu Inwestycji
Strategicznych.  Inwestycja  na  etapie  przygotowania  procedury  przetargowej  i  ogłoszenia  w  Biuletynie
Zamówień Publicznych – postępowanie na etapie badania ofert. 
8.  Przebudowa,  rozbudowa  i  modernizacja  oczyszczalni  ścieków  w  Gierzwałdzie  –  Etap  I  część
mechaniczna.
Inwestycja  uzyskał  dofinansowanie  z  Rządowego Funduszu Polski  Ład II  Edycja:  Programu Inwestycji
Strategicznych.  Wszczęto  procedurę  przetargową  i  zamieszczono  ogłoszenie  w  Biuletynie  Zamówień
Publicznych - procedura udzielenia zamówienia w toku.

Oświata

1. Udział w konkursach, przeglądach i zawodach:
a) Konkursy szkolne: W szkołach organizowane są konkursy wiedzy i artystyczne,  m. in. konkurs

szachowy, historyczny, rozgrywki sportowe o puchar Dyrektora Szkoły,
b) Rekordowa  liczba  uczniów  (około  80)  ze  szkół   w  Stębarku,  Szczepankowie,  Frygnowie

i Gierzwałdzie brała udział w  Biegach Grunwaldzkich. Gmina Grunwald zorganizowała dowóz
dla  uczestników  i  opiekunów.  W  imprezie  brało  udział  około  800  sportowców  ze  szkół
podstawowych i średnich naszego regionu.

c) W kilku szkołach przeprowadzono akcję promującą czytelnictwo pod hasłem: „Jak nie czytam,
jak czytam”,

d) SP we Frygnowie podsumowała udziału w projekcie „Instaling” z języka angielskiego w klasie
VIII.

2. Działania  szkół  związane  z  tradycjami  i  uroczystości  szkolne:  Wszystkie  szkoły  organizowały
uroczystości  związane  z  obchodami  Dnia  Dziecka.  Natomiast  szkoły  we  Frygnowie,  Mielnie
i  Stębarku  zgodnie  z  ich  wieloletnią  tradycją  zorganizowały  festyny  szkolne,  w  których  oprócz
społeczności  uczniów, nauczycieli  i  pracowników niepedagogicznych mogli  uczestniczyć rodzice.
Podczas festynów dla społeczności lokalnej organizowano wiele atrakcji, m. in. występ AMK Enduro
Grunwald,  Spartakus  Squad,  malowanie  twarzy,  kolorowani  XXL 3D,  bańki,  tatuaże,  dmuchaną
zjeżdżalnię,  loterię fantowa, grill, ciasto, kawę, herbatę, watę cukrową, podjęto współpracę z Kołami
Gospodyń  Wiejskich  z  Frygnowa  i  Grunwaldu,  Strażą  Pożarną  z  Frygnowa,  Radą  Rodziców,
lokalnymi przedsiębiorstwami, instytucjami. Szkoły prowadzą działania zmierzające do zakończenia
roku szkolnego- 23.06.2023 r.

3. Szkoły zakończyły udział w różnych projektach edukacyjnych, m. in. w Ogólnopolskim projekcie
edukacyjnym „Razem przez świat”.  Zespół Szkół w Mielnie zakończył innowację „Obierz kurs na
ortografię”  oraz  zakończył  Międzynarodowy  Projekt  „Czytamy  z  klasą”.  Za  udział
w Międzynarodowym Konkursie plastycznym „Corrida 2023”otrzymał wyróżnienie.

4. Uczniowie szkół w Szczepankowie i w Gierzwałdzie brali udział w przedsięwzięciach propagujących
poznanie piękna najbliższej okolicy- wycieczki piesze i rowerowe do źródeł Drwęcy.

5. Wszystkie  szkoły  jeszcze  w  ostatnim  tygodniu  nauki  organizowały  wycieczki  krajoznawczo-
turystyczne dla uczniów.
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6. Dnia  13  czerwca  2023  r.  przeprowadzono  konkursu  na  stanowisko  Dyrektora  Zespołu  Szkolno-
Przedszkolnego w Mielnie. Do konkursu przystąpił jeden kandydat, który prawidłowo przygotował
dokumentację konkursową.

7. Na podstawie wniosków złożonych przez Gminę Grunwald do Kuratorium Oświaty w Olsztynie
pozyskano  fundusze  na  doposażenie  szkolnych  stołówek  w  ramach  programu  ,,Posiłek  w  domu
i w szkole”- dotyczy SP Stębark i SP Gierzwałd-kwota dofinansowania wynosi 80 000 zł na każdą
szkołę, wkład własny po 20 000 zł.

8. Dnia 19 czerwca 2023 r. 35 uczniów wyróżniających się w nauce i zachowaniu otrzymało Stypendia
Wójta Gminy Grunwald.

Organizacje Pożytku Publicznego:

Dnia  31  maja  2023  roku  zostały  podpisane  umowy  na  wsparcie  w  realizacji  zadania  publicznego
realizowanego w 2023 roku. Podpisano umowy z:

1) Stowarzyszeniem AMK ENDURO GRUNWALD – na kwotę 25 000,00 zł (sporty motorowe);
2) Stowarzyszeniem SPARTAKUS SQUAD – na  kwotę 25 000,00 zł (kickboxing);
3) Gminnym Klubem Sportowym GRUNWALD – na kwotę 20 000,00 zł (tenis stołowy);
4) Gminnym Klubem Sportowym GRUNWALD – na kwotę 85 000,00 zł (piłka nożna).

Ochrona Środowiska : 

1. Wydano decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach na realizację przedsięwzięcia polegającego
na: „Budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej w części dz. nr 4/2 w obrębie Kiersztanówko.

2.  Wydano decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach na realizację przedsięwzięcia polegającego na:
„Budowie  instalacji  fotowoltaicznej  o  mocy do  90  MW wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą,  na  działce
ewidencyjnej nr 7/3, obręb Gierzwałd. 

3.  Wydano decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach na realizację przedsięwzięcia polegającego na:
„Rozbudowie i przebudowie Stacji Uzdatniania Wody (SUW) w Gierzwałdzie na terenie działek nr ew. 16/3,
16/6, 16/7, 16/10, 16/12 w obrębie Korsztyn;

5. Przeprowadzano wybór wykonawcy na zadanie dot. usuwania odpadów z folii rolniczych, siatki i sznurka
do owijania balotów, opakowań po nawozach i  typu Big Bag – obecnie trwa odbiór odpadów z terenu
Gminy.   

Wydarzenia kulturalne. 
W maju  w miejscowości Gierzwałd przy Gminnym Ośrodku Kultury odbył się Gminny Dzień Dziecka.
Obchody  rozpoczęły  się  uroczystym  nabożeństwem  w  intencji   dzieci  i  ich  rodziców  w  kościele
w Gierzwałdzie. Po nabożeństwie rozpoczęły się animacje z animatorem.W ramach przedsięwzięcia odbyły
się konkursy i zabawy z nagrodami. Dla wszystkich chętnych dostępne były dmuchane zjeżdżalnie, wodne
kule, paintball, sumo.  W godzinach popołudniowych wystąpiły grupy taneczne, soliści i zespół śpiewaczy
uczestniczące na co dzień w zajęciach w GOK. Dla gości dostępny był poczęstunek ze swojskim jedzeniem.
Przeprowadzona została także pogadanka dla dzieci na temat bezpieczeństwa na drogach. Całkowity koszt
przedsięwzięcia,  ustalony na  podstawie  kosztorysu / innych kalkulacji:  16  400 zł  w tym:  udział  własny
Gminy: 3 280 zł, udział KOWR: 13 280 zł.

Sprawozdanie  RGK 
1. Wyczyszczono  odstojniki  i  przepompownie  oraz  zamontowano  nowe  prowadniki

i wyremontowano pompę w przepompowni w Gierzwałdzie.
2. Wyczyszczono odstojniki i przepompownie oraz wyremontowano styczniki w skrzynce elektrycz-

nej- przepompownia ścieków w Mielnie.
3. Wyczyszczono osadniki wstępne i zbiornik retencyjny oraz zamontowano mieszadło w oczyszczalni

ścieków w Zybułtowie.
4. Wyremontowano i pomalowano przyczepę (tandem).
5. Skoszono trawę przy hydroforni i studzienkach w całej gminie.
6. Skoszono trawę w Stębarku przy wiacie i siłowni zewnętrznej.
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7. Usunięto awarię na sieci wodnej w Grunwaldzie.
8. Usunięto awarię na sieci wodnej w Mielnie.
9. Wyremontowano urządzenia na placu zabaw w Tymawie i Mielnie.
10. Usunięto awarię na sieci wodnej fi 160 w Stębarku.
11. Wykoszono trawę na cmentarzach w Mielnie.
12. Wykonano drzwiczki do pieca w Kotłowni w Dylewie.
13. Wymieniono zawór na sieci wodnej w Górach Lubiańskich.
14. Wykonano płukanie wszystkich hydroforni w gminie.
15. Pomalowano studnie głębinowe w Grunwaldzie, Lubianku, Gierzwałdzie, Pacółtówku.
16. Wykonano remont placu zabaw w Kitnowie i Zybułtowie.
17. Wykoszono t rawę na oczyszczalni  ścieków w Gierzwałdzie  i  Zybuł towie.

Radni uwag nie zgłosil i .

Ad. pkt.  5      .   Raport  o stanie  Gminy Grunwald za 2022 rok- rozpatrzenie  i  debata.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  rozpatrzenie i debata nad  Raportem o
stanie gminy Grunwald za rok  2022. Do tego  punktu mogli zgłaszać się mieszkańcy, ale nikt jednak nie
zgłosił się. Czy pan wójt chce  w kilku słowach wprowadzić nas w tematykę raportu? 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  do  31  maja  każdego  roku  wójt
gminy  przedstawia  radzie  gminy  raport  obejmujący  podsumowanie  swojej  działalności
w roku poprzednim związku z artykułem  8a ustawy  z 8 marca 1990 roku samorządzie gminnym i nad
przedstawionym raportem przeprowadza się debatę społeczną. Dokument jest obszernym dokumentów, który
jest  opart  na  opracowanych  i  przygotowanych  przez  dyrektorów,  kierowników  gminnych  jednostek
organizacyjnych,  jak  również  przez  poszczególnych pracowników referatów:  finansowanego,  gospodarki
mieszkaniowej, inwestycji, ochrony środowiska, referatu oświaty, Urzędu Stanu Cywilnego, organizacyjnego
oraz RGK. Gmina Grunwald została  powołana na mocy uchwały wojewódzkiej  Rady Narodowej   dnia
6  grudnia  1972  roku  i  w  skład  naszej  gminy  wchodzi  36  miejscowości,  z  których  zostały  utworzone
21 sołectw. Nasza Gmina to obszar ok. 180 km² powierzchni, co daje 5 miejsce wśród powiatu ostródzkiego,
to jest ę ponad 10% całej powierzchni naszego powiatu. Na dzień 31 grudnia 2022 roku w ewidencji  urzędu
gminy odnotowaliśmy 5237 zameldowanych mieszkańców, w tym 2595 kobiet i 2642 mężczyzn. Ogólna
liczba zameldowanych mieszkańców w porównaniu do 2021 roku zmniejszyła się 81 osób.  W roku 2022
odnotowano 39 urodzeń i 69 zgonów. Stan finansów gminy to jest udział dochodów własnych w dochodach
ogółem  plan  dochodów  ogółem  ok  50  mln  zł.  Plan  dochodów  bieżących  46  mln  zł  udział  wydatków
majątkowych  w  wydatkach  ogółem,  plan  wydatków  ogółem  54  mln  zł,  plan  wydatków  majątkowych
9 milionów. Natomiast takie poznanie ogółem 46 milionów a wykonanie wydatków majątkowych 5 000 400
zł.  Liczba  uczniów w klasach  I  -  VIII   w  roku  szkolnym 2022  -  2023  wynosiła  394  uczniów i  tutaj
podkreślenia zasługuje fakt, że liczba uczniów w poszczególnych latach ciągle maleje.  Koszty poniesione
przez gminę na oświatę w  2022 roku wynosiły ponad 12 milionów złotych, z czego subwencja oświatowa
otrzymała 2022 roku wyniosła 6 800 000 zł. Budżet gminy z własnych dochodów no świata jak musi go
musiał dołożyć ponad 5 milionów złotych. Istniejąca sieć szkół generuje znaczny, wyższe koszty aniżeli
otrzymana   subwencji  oświatowej.   Od  września  2021  roku  w  urzędzie  gminy  Grunwald  funkcjonuje
również informacyjno konsultacyjnej program priorytetowy czyste powietrze, z którego nasi mieszkańcy
chętnie  korzystają.   Hydrofornie  po   wykonaniu  2019  roku  wszystkich  praktycznie  reform,   napraw
i   konserwacji  to  2022  roku  nie  wymagały  już  szczególnych  nakładów inwestycyjnej.   Do  połączenia
pozostały 2023 roku pracę w hydroforni  w Rychnowskiej Woli. Awarie się zdarzają i na pewno będą się
zdarzały jak na całym świcie.  W gminie Grunwald działają 4 kotłownie: Gierzwałd, Dylewo, Grunwald
i  Mielno   we  wszystkich  tych  kotłowniach  systematycznie  prowadziliśmy  w  2022  roku  naprawy
i  konserwację.  W minionym roku współpracowaliśmy  z  organizacjami  pozarządowymi  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego. Organizacje otrzymały  wsparcie na realizację zadań zleconych.  Pomimo
bardzo trudnego roku ze względu na panującą pandemię COVID, jak i  wiadomo wojny za granicą oraz
inflacją to podjęliśmy szereg inwestycji, które przyczyniły się do polepszenia życia naszych mieszkańców. 
Niektóre z tych inwestycji  państwu wymienię:  budowa sieci  wodociągowej do Pacółtowa,  przebudową
stacji urodziny wody - oczywiście ta pozycja jest cały czas w trakcie,  przystępować do realizacji cyfrowego
systemu obsługi sieci wodociągowej do części realizowanej jeszcze dalej trwa, modernizacja hydroforni w
Rychnowskiej  Woli-  tutaj  był  zakupiony materiały,  zamontowaliśmy osprzęt  pomiarowy w oczyszczalni
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ścieków  Gierzwałdzie,   przeprowadzono  modernizację  oczyszczalni  ścieków  w  Zybułtowie,  budowa
kanalizacji  sanitarnej  w  miejscowości  Stębark,  zakupiliśmy  rębak  do  utylizacji  odpadów  na  potrzeby
Referatu Gospodarki  Komunalnej,   przebudowywane były drogi  w Gietrzwałdzie,  Stębarku  z  udziałem
funduszy z sołeckich, przystąpiliśmy do modernizacji dróg w innych miejscowościach Dylewo, Kitnowo,
Domkowo i Rychnowo z udziałem środków zewnętrznych, zakupiliśmy również ciągnik na potrzebę RGK
z  2022  roku,   zmodernizowano  przewód  kominowy  mieszkaniu  komunalnym,  przeprowadziliśmy
modernizację dachu na budynku socjalnym w Dylewie oraz budynkach komunalnych w Dylewie i w Pałacu,
przeprowadzoną  inwestycję  pod  nazwą nowoczesne  usługi  cyfrowe  dla  mieszkańców gminy  Grunwald,
modernizacja remizy OSP Dylewo, modernizowaliśmy oświetleniem szkołach, zakupiono kuchnię eteryczną
do  szkoły  w  Szczepankowie,  zaadaptowano  również  obiekt  pod  potrzeby  ośrodka  zdrowia,  utworzono
wcześniej już domu senior plus w Glądach.  Szanowni Państwo, wymieniając  pilne potrzeby inwestycyjne
gminy, uzasadniony jest zakup koparko- ładowarki, ponieważ pozwoliłoby najszybsze  usuwania awarii na
sieciach  wodociągowych  oraz  na  dokładniejsze  i  terminowe  wykonywanie  naszych  prac.  Jeżeli  chodzi
o koszt wynajęcia koparko- ładowarki w 2022 roku, to  wyniósł ponad 200000 zł, natomiast zakup nowej
to koszt pół miliona złotych. Także myślę, że w przeciągu tych 2 - 3 lat taki zakup powinien się zwrócić.
Należy podkreślić, że wszelkie działania podejmowane przez organy wykonawcze przy udziale kierowników
gminnych  jednostek  organizacyjnych,  jak  i  pracowników  urzędu  gminy  Grunwald  podyktowane
są oczywiście działaniami, które poprawiają warunki życia nas wszystkich mieszkańców Gminy Grunwald.
Ja  ze  swojej  strony  chciałem serdecznie  podziękować  wszystkim osobom,  które  w  jakikolwiek  sposób
przyczyniają się do tego, aby nasza gmina się rozwijała nie tylko mówią o tym, że gdyby dobrze robią,
ale po prostu to czynić serdecznie wszystkim za pomoc, dziękuję.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  Szanowni Państwo mieszkańcy, tak jak
mówiłam, nie zgłosili się do debaty, czy razem chcieliby zająć głos. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zgonie  artykułem  18  punkt  2   o   samorządzie  gminnym  do
wyłącznej  właściwości  Rady  Gminy  należy  rozpatrywanie  raportu  o  stanie  gminy  oraz  podejmowanie
uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia wotum zaufania. Raport obejmuje działalność wójta w
roku poprzednim, w szczególności realizację polityk,  programów i strategii, uchwał Rady gminy i budżetu
między raportem o stanie wina podjęciem uchwały o wotum zaufania występuje silny związek. Powołany
przepisy wzajemnie się dopełniają i wynika z niego ceniona rola i udział  podmiotów Rady gminy jako
organy stanowiącego oraz wójta jako organu wykonawczego oraz później  mieszkańców gminy.  Proszę
państwa, przedstawiłem przepis ustawowy dotyczący raportu o stanie gminy i chciałem stwierdzić, że to, co
przedstawił przed chwilą wójt,  to tylko część  raportu, którą doskonale znamy. Na  każdej sesji mieliśmy
okazję słuchać półgodzinnego przesyłania co się dzieje  w najmniejszym punkcie gminy i  zostały niektóre
elementy powtórzone a to nie o tym powinien być raport. Raport powinien zawierać opis  strategii, ale
przede  wszystkim  przedstawiać  bieżąca  sytuację  gminy  a  nie   usłyszałem  nic  od  wójta  o  sytuacji
finansowej, gminy a sami wiemy, że jest ona  tragiczna, i to jest podstawa w zasadzie do jakichkolwiek
działań perspektywicznych z tego powodu, że bez pieniędzy nie uda się nic zrobić.
A jak sami zauważyliście na dzisiaj jedynym ratunkiem na ratowanie budżetów unijnych według wójta jest
po prostu kredyt gonić i obligacje, żeby emisja obligacji. W demokratycznym państwie prawnym nie może
być bowiem akceptowana samowola jak dawne decyzje organów publicznych. O czym tu mówię? Mówię
o tym, że radni doskonale wiedzą nawet Ci, którzy są w opozycji, że ich udział w strategii rozwoju gminy
jest żaden. Wójt radykalnie podejmuje decyzję, sam decyduje jakie inwestycje, kiedy będzie je realizował
a później na różne sposoby,, robiąc jakieś ustawki i zapraszając na niektóre sesje odpowiedniej gości, aby
bardziej robili wrażenie na radnych skłaniając do odpowiedniego głosowania.   Decyzję o tym mówiłem
panu między innymi wójta nieuporządkowane, nie podporządkowane celom porządku i wartościom,  którym
ma  służyć  władza  publiczna  to  jest  artykuł  7  Konstytucji  Rzeczypospolitej  Polski,  powinniśmy  służyć
ludziom, a nie  swoje  nierealne wyobrażenia,  a przede wszystkim  wykonywać pole rady, tutaj absolutnie
nie mamy takiej sytuacji. Rada gminy została powołana do roli wiernych biernego słuchacza decyzji wójta,
wykonawce gwałtownie postępującego upadku gminy. Głównym powodem tragicznej sytuacji finansowej są
nie przemyślałem decyzje dotyczące wszystkich sfer życia gminnego, zaczynając od inwestycji, kończąc na
polityce  kadrowej.  Do  katalogu  działań  wójta  mających  wpływ na  wnioskowanie  o  niedzielnie  wotum
zaufania  należy  zaliczyć:  -  całkowity  brak  współpracy  z  Radą  w  nim  na  etapie  tworzenia  budżetu-
absolutnie żaden wpływ i prośby o umieszczenie lub  nie umieszczenie jakiś tam elementów budżecie gminy
jest pomijane. Jest to arbitralnie  wykonywane tylko i wyłącznie przez wójta.

- całkowity brak współpracy z Radą Gminy przy planowaniu inwestycji.
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-  błędna polityka kadrowa w administracji i oświacie. To zatrudnianie kolegów i przyjaciół  i nie ostatnia
sprawa to jest sprawa kierowcy Pana K. Dariusza, która jest  przegrana przez gminy. Jest to przykład bo ile
nawet można już policzyć lat pracy i w pewnym momencie ktoś chce was sprowadzić do roli  chłopca do na
posyłki bądź. W oświacie wiecie, co się dzieje, co chwilę, jakieś zmiany personalne. Odchodzą nawet ci,
którzy miałem wrażenie, że sprzyjali wójtowi.

-  bezprecedensowe  w  skali  kraju  ośmieszenie  gminy  w  całej  Polsce.  Te  słynne  l isty.  Sąd
Apelacyjny  w  Gdańsku  świeży  wyrok,  uzasadnienie  wyroku  napisał  cytuje  „ w  ramach
kompetencji  pozwany  nie  był  uprawniony  do  obrażania  mieszkańców  gminy,  który
sprawował  funkcję  wójta  poprzez   przekazywanie  o  nich  nieprawdziwie  informacji
o  pejoratywnym  wydźwięku.  Ponadto,  jeżeli  powód  nie  sprawował  jakiejkolwiek  funkcji
we  władzach  państwowych  samorządowych,  to  nie  było  żadnych  racjonalnych  powodów
do  zwracania  się  o  pomoc  do  organów  władzy  państwowym,  ani  bowiem  wojewoda  im
premier  jest  on  kompetentny  do  podejmowania  działań,  na  których  będą  wpływać  na
zachowanie  obywateli .”   To   nie  mój  wymysł,  to  jest  wyrok  sądu,  który  wójt   doskonale
zna,  bo  to  jest  w  sprawie,  którą  mu  założyłem  odniosnie  tych  słynnych  l istów.  Apelacja
przez  wójta  jest  po  prostu  przegrana,  wpłacił  pieniądze  w  ramach  odszkodowania
i  czekam jeszcze.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  bardzo  proszę,  aby  mieszkańcy
teraz  nie  zabieral i  głosu.  Mogliście  państwo  zgłosić  s ię  do  debaty  i  zabrać  głos
w debacie ,  a  teraz proszę o c iszę.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  to  świadczy  o  kulturze  -  brak  rzetelnych  informacji  o  stanie
finansów gminy. Proszę państwa, słynna interpelacja, którą  3 miesiące ponad temu złożyłem. Interpelację
specjalnie napisałem mówiąc o odpowiedzialności karnej za celowe wprowadzanie radnych w błąd przy
tworzeniu budżetu. Na tą interpretację oczywiście nie uzyskałem  odpowiedzi. Odpowiedź, którą uzyskałem
na komisji  była wymijająca butnym językiem, i nic a nic nie odpowiadająca.  Radni są po to, żeby sytuację
finansową znali szczegółowo;
- brak realizacji obietnic wyborczych, które na tablicy były do dzisiaj, są tylko w sferze marzeń, a najmniej
realna  w Polsce jest słynne 300 zł dla każdego emeryta. To z góry było wiadomo, że nie ma podstaw
prawnych do wypłaty ale niektórzy dali  na to nabrać;

- brak pełnej realizacji funduszu sołeckiego,  to jest taki fundusz obywatelski w naszym wykonaniu, bo ja 
sam będąc w jakiejś przeciwko temu funduszowi, ale w momencie, kiedy rada  zdecydowała, że fundusz ma 
być to trzeba ten fundusz zrealizować. Brak jego realizacji naprawdę bardzo w stosunku do rad sołeckich i 
ludzi aktywnych na poziomie sołectw;

-niski poziom realizacji budżetu za rok 2022 tego, który jest dzisiaj analizujemy uchwalonego zresztą przez 
RIO. Z tego budżetu nie zrealizowano prawie 8 milionów złotych, a Regionalna Izba Obrachunkowa  wydaje
opinię pozytywną o  realizacji budżetu.  

To  jest  tylko  fragment  zasób  wójta,  bo  biorąc  tylko  to  pod  uwagę,  wnioskuje  o  nieudzielenie  mu
absolutorium oraz wotum zaufania. Absolutnie nie zgadzam się z opinią RIO  opiniujący wniosek Komisji
Rewizyjnej o niedziele absolutorium stwierdzających, że brak jest uzasadnienia, że w związku z wykonanie
zadań istotnych dla społeczności zadań gminy doszło do kwotowego naliczenia wydatków i  to z winy
organu wykonawczego.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przeszedł  Pan  to  tematu
o absolutor ium a debatujemy o wotum zaufania .
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  to się łączy, ale na tym etapie podziękuje za głos.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  chciałabym do tego raportu od siebie
dodać kilka uwag, bo o ile te zasługi, którymi chwali się pan wójt, można uznać za słuszne, bo rzeczywiście
takie działania są podejmowane i na pewno widać bardzo dobrze prace wielu referatów, a w szczególności
Referatu Gospodarki Komunalnej.  Widać  jak te hydrofornie i  kotłownie  zostały wyremontowane, jak
prace postępują przy drogach.  To jednak w raporcie znajdują się takie zdania i wyjustowane, wyedytowany
w ten sposób, że trudno nad nimi przejść bez komentarza. Chodzi o wyliczenia, które są wprowadzane
i komentarze do tego, i tak na przykład w pewnym miejscu  jest mówione o tym, że wyciąga się wnioski
oparte na daleko posuniętych i płynnych wyliczeniach,  na przykład zmniejszając liczbę szkół do trzech
rzeczywiście zaoszczędzilibyśmy około 17 milionów przez ostatnie 4 lata,  to jest aż 100% wydatków  jakie
poniosła gmina z własnych dochodów.  Moim zdaniem te oszczędności wyniosłyby około 40% tej kwoty,
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gdyż planowano  dwie szkoły.  I proszę mi przypomnieć w tym miejscu, albo mnie poprawić na początku
kadencji Rada Gminy podejmowała uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji szkoły w Mielnie. Dlaczego ta
procedura nie poszła dalej? Czy to była wina rady, czy decyzja kuratorium ? Z tego zapisu w raporcie to
można odczuć, że wójt obarcza radnych winą, że jego plany o reorganizacji oświaty się nie powiodły. Jest
akapit o niechęci radnych do  zakupienia ciągnika i to nieprawda, bo gdyby radni byli niechętni, co do
zakupu tego ciągnika, to tego ciągnika nadal by nie było. Wyraziliśmy zgodę na to, żeby on w tym budżecie
zaistniał. I jeszcze jedna kwestia odnośnie właśnie takich nieprawidłowości  zawartych w raporcie, to w
raporcie  napisano,  że  o  4  lat  radni  wyrzucają  z  budżetu  zamysł   zakupu  koparko  ładowarki.   Proszę
państwa, sprawdziłam nasze projekty budżetowe na rok 2021 2022 i 2023 w żadnym z projektu budżetu nie
było  zadania  inwestycyjnego  pod  nazwą  zakup  koparko  ładowarki,  nie  można  w ten  sposób  raporcie
przeinaczać  faktów.  To  właśnie  przez  takie  przeinaczanie  faktów dla  mnie  ten  raport   jest  po  prostu
nierzetelny, bo o ile rzetelne są dane, no to wnioski jakie są wyciągane to są dalece błędne. I jeszcze jedno
taki element, który bardzo mnie jako radą poruszył, to w rozdziale pod tytułem infrastruktura gospodarka
i ład przestrzenny napisano, że Rada nie podjęła uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium
uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania przestrzennego. No rzeczywiście tak było,  ale zapomniał
wójt  dodać,  że  uchwały  przygotowują  pracownicy  merytoryczni  urzędu  a  ze   strony  radnych  padły
stwierdzenia  o  konieczności  nowelizacji  tego  dokumentu.  Było  to  wtedy  mówiono,  jak  była  mowa
o inwestycjach związanych z fotowoltaiką jednak ten temat nie został podjęty przez urząd. Myślę, że jeżeli
zostanie przygotowany projekt  uchwały o przystąpieniu do zmian w tym studium, to rada zapewne je
podejmie i myślę, że to jest czas najwyższy, żeby się nad tym pochylić, bo mija kadencja, a my ani razu nie
aktualizowaliśmy tego dokumentu.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  bardzo  mnie  cieszy,  że  pani
przewodnicząca  zauważyła ,  że  w  gminie  dużo  od  zmiany  władze  s ię  zmieni ło  i  teraz
chociaż  Referat  Gospodarki  Komunalnej  zaczął  funkcjonować  prawidłowo
i  zapewniam,  że  wszystkie  referaty  w  gminie  od  2019  roku  funkcjonują  prawidłowo.
Natomiast  co  do  informacj i  to  wszystko   pan  znajdzie  w  punkcie  2  -  3  od  s t rony  8  -  9
raportu  o  s tanie  gminy.   Informację  co  do  zwalniania   pracowników  Referatu
Gospodarki  Komunalnej ,   chodzi ło  o  pana  K. ,   to  myśmy pana  K.  nie  zwolni l i ,  On sam
się  zwolni ł .  Dostał  propozycję  przejścia  na  inne  s tanowisko,  a  ja  proszę  pana,  już
kiedyś  powiedziałem,   że  dyrektorów  autobusów,  to  ja  nie  potrzebuję ,  bo  tych
autobusów  nie  ma.  Ja  potrzebuję  ludzi  do  pracy  i  za  te  2   ręce   mamy  4  za  te  same
pieniądze,  bo mamy pracowników z PUP.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-   przez  biuro  pracy  to  chyba  nie,  bo  na  razie  pieniędzy
nie  macie  pracowników,  bo  trzeba  płacić  ZUS  nie  i  płacicie.  Jest  bardzo  ważny  organ,
najważniejszy  organ  gminy  to  Rada  Gminy   i  takie  zachowanie  na  posiedzeniu  Rady
gminy ze strony Pani skarbnik,  która odpowiada  za całe finanse  ze strony wójta,  to jest
po  prostu  mało  kulturalne.   Nie   odbywało  się  to  przez  28  lat  i  przez   28  lat  nie  było
braków w budżecie  gminy  tak  jakie  teraz  występują.  Chciałbym zobaczyć,  i le  zarabiają
tych 2 pracowników za jedną  wypłatę.  
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zakończyła  debatę  nad  raportem
o stanie  Gminy Grunwald za rok 2022.  
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .  

5.1.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  Grunwald  wotum
zaufania.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  uchwałę  w  sprawie
udzielenia  Wójtowi Gminy Grunwald wotum zaufania  zał .  nr  3 .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .   

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grunwald wotum 
zaufania.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: nieudzielone  
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data 22 czerwca 2023 r. czas 15:56:41 - 15:56:57

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa PRZECIW

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata PRZECIW

4 Królikowski Adam PRZECIW

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa PRZECIW

15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Radni uwag nie zgłosili.  
Podjęto  uchwałę  nr  LXIII/478/2023  z  dnia  22  czerwca  2023  r.  w  sprawie  nieudzielenia
Wójtowi Gminy Grunwald wotum zaufania.
Radni uwag nie zgłosili. 

6.  Rozpatrzenie  sprawozdania  f inansowego  Gminy  Grunwald  za  2022  rok  wraz  ze
sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy  Grunwald  za  2022  rok  oraz
zapoznanie  s ię  z  opinią  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Olsztynie  o tym sprawozdaniu.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  poinformowała,  że  sprawozdanie
zostało  przesłane  radnym  na  apl ikację  posiedzenia .pl  oraz  przedstawiła  opinię  Składu
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  o  tym  sprawozdaniu
zał  nr  4 .  
Uwag nie  zgłoszono.  

6.1.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  f inansowego  Gminy
Grunwald  za  rok  2022  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy
Grunwald za 2022 rok.         
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  uchwałę  w sprawie
zatwierdzenia  sprawozdania  f inansowego  Gminy  Grunwald  za  rok  2022  wraz  ze
sprawozdaniem z wykonania  budżetu Gminy Grunwald za 2022 rok zał .  nr 5.    

11



głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Grunwald za rok 2022 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Grunwald za 2022 rok.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: niezatwierdzone  

data 22 czerwca 2023 r. czas 16:00:27 - 16:00:54

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa PRZECIW

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata PRZECIW

4 Królikowski Adam PRZECIW

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona PRZECIW

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa PRZECIW

15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Radni uwag nie zgłosili.  
Podjęto  uchwałę  nr  LXIII/479/2023  z  dnia  22  czerwca  2023  r.  w  sprawie
niezatwierdzenia  sprawozdania  f inansowego  Gminy  Grunwald  za  rok  2022  wraz
ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2022 rok.
Radni uwag nie zgłosili.  

7.  Przedstawienie  treści  wniosku Komisji  Rewizyjnej  w sprawie nieudzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald za 2022 rok oraz zapoznanie s ię  z  opinią 
Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Olsztynie  o tym wniosku.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej-  Pan  Zbigniew  Napłoszek-  odczytał  wniosek
Komisj i  Rewizyjnej  w  sprawie  nieudzielenia  absolutor ium   Wójtowi  Gminy  Grunwald
za rok 2022 wraz z  uzasadnieniem zał .  nr  6 .  
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
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Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała opinię Składu Orzekającego Regionalnej
Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wnioski Komisji  Rewizyjnej  w sprawie  nieudzielenia
absolutor ium Uchwała nr  RIO.IV-0120-188/2023 z  dnia  2 czerwca 2023 r.  zał .  nr  7 .
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  zaproponowała,  żeby  odwołać  się  od  opinii  RIO.
Opinia  RIO nie  do  końca  jest  zgodna  z  rzeczywistością,  patrząc  na  sprawozdanie  i  stan
zobowiązań na  koniec  roku 2022 jest  3  135 000 zł  a  na  koniec  I  kwartału  tego  roku jest
już  4  055  000  zł  to  świadczy,  że  wydatki  były  zrobione  tylko  nie  zapłacone.  Na  dzień
2  czerwca  zobowiązania  gminy  to  już  jest  ponad  8  000  000  zł ,  dla  mnie  sprawozdanie
z  wykonania  za  rok  2022  zostało  zrobione  tylko  po  to,  żeby  zgadzały  się  wskaźniki
i  l iczby.  Porównując  wydatki  i  faktury  to  wiele  z  faktur  nie  zostało  opłacanych  stąd
zobowiązania  wzrosły  i  zadłużenie.  Stawiam wniosek  formalny,  żeby rada  przygotowała
odwołanie do Kolegium RIO w sprawie tej  opinii .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poddała  pod  głosowanie,  kto
z  radnych  jest  za  przyjęciem  wniosku  w  sprawie  przygotowania  odwołania  od  opinii
Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  w  sprawie  wnioski
Komisji   Rewizyjnej  w  sprawie  nieudzielenia  absolutor ium  Uchwała  nr  RIO.IV-0120-
188/2023.
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu jawnym przyjęła ww. wniosek 9 głosów za,  5  
głosów przeciw.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  chciałbym  poszerzyć  ten  wniosek  i   myślę,  że  rada
powinna  skierować  jednocześnie  wniosek  do  NIK,  bo  trudno  oczekiwać  od  osób,  które
zatwierdzają  budżet,  żeby   ten  budżet  ocenił  uczciwie.  To  jest  wniosek  formalny,  żeby
do  Najwyższej  Izbie  Kontroli  zgłosić  wniosek  o   przeprowadzenie  kontroli  i  f inansów
gminnych. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała,  że  wniosek
zostanie przegłosowany w punkcie wolne wnioski  i  informacje,  gdyż nie jest  to tematem
tego punktu.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- wyraził  zgodę.
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .  

7.1.  Podjecie  uchwały w sprawie nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Grunwald za 2022 rok.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  uchwałę  w  sprawie
nieudzielenia  absolutor ium Wójtowi Gminy Grunwald za 2022 rok zał .  nr  7 .  
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Grunwald za 2022 rok.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono

data 22 czerwca 2023 r. czas 16:22:48 - 16:23:11

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny
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5 Lecewicz-Husar Cecylia PRZECIW

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz PRZECIW

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy PRZECIW

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr PRZECIW

13 Tański Mieczysław PRZECIW

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  uchwała  została  podjęta  i
udzielone absolutor ium. 
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt.   8. Organizacja zajęć dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- materiały zostały radnym przesłane i omówione na 
wspólnym posiedzeniu komisji (zał. nr 8).
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt.   9. Informacja o planowanych remontach szkół.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- materiały zostały radnym przesłane i omówione na 
wspólnym posiedzeniu komisji (zał. nr 9).
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Przewodnicząca Rady Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  ogłosi ła  10 min.  przerwy.  

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- poinformował, że przedwcześnie ogłosiła,
że absolutorium zostało udzielone i radca prawny sprawdza, czy uchwała w ogóle została podjęta. Radca
prawny jest w trakcie analizowania zaistniałe sytuacji więc wrócimy do tematu a teraz przejdziemy do
omawiania projektów uchwał.  
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt.10  . Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:  
10.1.   w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2023-2034.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  poinformowała, że ok godziny 13 radni
otrzymali poprawiony projekt uchwał finansowych.
Główna Księgowa-  Pani  Magdalena Makowska-  projekty uchwał  zostały zmienione na prośbę
radnych, bo chcieliśmy wyemitować obligację, żeby  poprawić  płynność finansową i ogólnie kasę gminy.
Radni  nie  zgodzili  się  na  obligacje,  więc  to  zostało  z  uchwały  usunięte.   Dodatkowo  zostało  też
wprowadzonych  kilka  zmian,  takie  najważniejsze  zmiany  Państwu  przedstawię:  ogólnie  dokonano
zwiększenia  planu  wydatków 206 117 zł, zwiększono plan dochodów 150000 z tytułu podpisania umowy
na  dotację  celową,  na  pokrycie  części  kosztów  związanych  z  realizacją  zadania  „Przebudowa
i modernizacja drogi dojazdowej do gruntów w Łodwigowie,  i tym samym zwiększono plan wydatków
o kwotę 369 707,25 zł z przeznaczeniem właśnie na realizację tego zadania, zwiększyliśmy plan dochodów
o 7700 zł z tytułu podpisania umowy z KOWR na dofinansowanie przedsięwzięcia pod nazwą Noc Kupały
i  tym samym zostały zwiększone też wydatki  związku z realizacją tego zadania.  Jeżeli  chodzi  jeszcze
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o zmiany dotyczące GOPS, to  jest zwiększony Plan wydatków o kwotę 4000 z przeznaczeniem na zakup
materiałów wyposażenia  usług  pozostał  oraz  usług  obejmujących wykonanie  ekspertyz  analiz  i  opinii.
A także  zwiększono  plan  wydatków  o  kwotę  31583  zł  z  tytułu  zakupu  usług  jednostek  samorządu
terytorialnego  lub  innych  jednostek  składek  na  ubezpieczenia  społeczne  składek  na  fundusz  pracy,
wynagrodzenia osobowe pracowników, wpłaty do PFRON zakup materiałów i wyposażenia. Zwiększono
plan wydatków o kwotę 48417 zł na podstawie decyzji Wojewody Warmińsko Mazurskiego na realizację
zadania  „posiłek  w  szkole  i  w  domu”.   Jeżeli  chodzi  o  zmianę  przychodów  i  rozchodów,  to  tutaj
zaplanowaliśmy,  żeby  móc  realizować  inwestycję,  której  część  została  już  wykonana  i  fakturowana.
Zaplanowaliśmy wystąpienie do BGK o pożyczkę na wyprzedzające finansowanie związanych z realizacją
projektu  „Rozbudowa  kanalizacji  sanitarnej  w  miejscowości  Stębark  etap  2  oraz  i  budowa  sieci
wodociągowej w miejscowości Kiersztanowo”. Planujemy pożyczkę na finansowanie zadań realizowanych
z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w kwocie 1979464,89 zł, jest to tak, jak już
wspomniałam, pożyczka na wyprzedzające finansowanie, czyli służy ona temu, żeby zastąpić własne środki
czasowo środkami  to pożyczka zostanie po jakichś 3 - 4 miesiącach spłacona a dofinansowania, które
otrzymamy znowu na zadanie, to zadanie jest dofinansowane w 100%. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  rozmawialiśmy na komisji, że w dalszym  terminie zastanowimy
się nad  pożyczką z BGK, bo  musimy się wcześniej zapozna z tym  przedsięwzięciem i z podpisaną
z PROW,  z umową podpisaną z wykonawcą  i faktyczną sumę, którą Państwo chcecie pobrać. Pytanie
mam, bo w  budżecie zabezpieczone jest  988000 zł,  to dlaczego 1000900 pożyczki? 
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  w  budżecie  na  2023  rok  jest
zabezpieczona  taka  kwota,  o  której  Pan  mówi,  bo  jest  to  zadanie  wieloletnie,  więc
wydatki  będą  poniesione  właśnie  w  tej  kwocie,  w  której  pan  wspomniał .  Reszta  będzie
w następnym roku. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -  to,  że   1  000  900  zł   pożyczki  to
nie  ma  znaczenia,  gdyż  tą  pożyczkę  będziemy  etapami  uruchamiać  w  momencie,  kiedy
będą  się  pojawiały  faktury,  czyli  na  początek  dzisiaj  mamy 150  000  zł  i  tak  będzie  ona
uruchamiana  i  zwrot  z  PROW będzie  wpływała  bezpośrednio  do  banku,  tak  będzie  ona
uruchomiana. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  procedura  finansowania  jest  mi  znana  korzystałem  na
różne  inwestycje  realizowane  wcześniej  i  to  jest  słuszne,  tylko  nie  zgadzają  mi  się
sumy  ,  bo  należałoby  na  przykład,  też  teraz  informować  Radę  na  i le  została  zawarta
umowa na Kiersztanowo i  Stębark II .  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  wójt  w  sprawozdaniach  informuje
odnośnie  podpisanych  z  wykonawcami  co  sesję,  po  za  tym  mówił  pan  na  komisji ,  żeby
przedstawić  panu  umowę  z  PROW  i   to  zostało  przedstawione  odnośnie  umów  z
wykonawcami i  zgodnie z prośbą umowę  wysłaliśmy przez posiedzenia dzisiaj .  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  dzisiaj  jest  środa  gdzie  trzeba  głosować  i  dopiero  teraz
mogę  zapoznać  z  tą  umową.  Interesuje  mnie,  na  i le  umowa  została  podpisana  z  PROW a
na i le z wykonawcą.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  wiemy,  bo  to  można  było  w  tej
umowie  łatwo znaleźć,  to  są  2  434  000  natomiast  pożyczki  oczekują  państwo 1  900  000
zł.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę(zał .  nr 9).
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  
Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata WSTRZYMAŁA SIĘ

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA
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6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew WSTRZYMAŁ SIĘ

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nie głosował

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXIII/480/2023  z  dnia  22  czerwca2023  r.  w  sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2023-2034. 
Radni uwag nie zgłosil i .

10.2.   w sprawie zmiany  budżetu Gminy Grunwald na 2023 r.   

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę(zał .  Nr 10).
Radni uwag nie zgłosil i .

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk WSTRZYMAŁ SIĘ

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew WSTRZYMAŁ SIĘ

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA
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15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXIII  /481/2023  z  dnia  22  czerwca   2023  r.  w  sprawie  zmian
w budżecie Gminy Grunwald na 2023 r.
Radni uwag nie zgłosil i .  

10.3.    w  sprawie   ustalania  maksymalnej  wysokości  pożyczek  i  poręczeń  udzielanych  
przez Wójta w roku budżetowym 2023.  
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę  (zał .  nr 11).
Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar -  nie mam uwag co do treści, tylko mam prośbę. I zapytanie do
pani księgowej, proszę pani, czy ta uchwała ten projekt uchwały jest w tej chwili tylko sprecyzowany dla
Dylewa? 
Główna Księgowa- Pani Magdalena Makowska-  tak, jest informacja w uzasadnieniu.
Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar - na komisji  był duży sprzeciw, ale  bardzo proszę i taki jest mój
taki apel, żeby podjąć tą uchwałę niech Dylewo  zrobi sobie tą fontannę. Możliwe, że to jest przerost,  czy
ona jest rzeczywiście tam aż tak potrzebna, ale skoro inicjatywa społeczna jest taka i jest możliwość, że te
pieniądze wrócą do nas, do gminy, to niech się cieszy społeczeństwo dziękuję jeszcze bardziej. 
Radna- Pani Ewa Ziejewska- Pani Celina wyjęła mi z ust, znaczy moje zdanie jest takie,  że też tak 
uważam. Czy to ona jest potrzebna, czy niepotrzebna, czy to jest że nie mamy na chleb, a sobie kupujemy 
ciasteczkach,  ale skoro jest wola mieszkańców, to ja też się nie sprzeciwiam. Mieszkańcy mają tu najwięcej 
do powiedzenia, skoro uważają, że ta fontanna ma być to okej,  bo jeżeli te pieniądze są na ten cel, no to 
trzeba wydać. Ale nam tu też ogromną prośbę, bo nie byłaby uczciwa wobec mieszkańców Dylewka,  żeby 
też wójt zwrócił w ich kierunku uwagę o tą drogę, bo jest tam cały czas i ludzie są poszkodowani i  chociaż 
kawałkami tym mieszkańcom to drogę zrobić, a tym bardziej, że teraz się zrobiło piękną nawierzchnię  drogi
do  Pląchaw i mieszkańcy widzą to, no też im się nie dziwię. Dlatego to się we mnie tak kłóci, że tam 
pogotowie nie dojedzie i tak dalej.  Mieszkańcy mają ogromną prośbę, ale ja też rozumiem, że droga też 
musi wymagać odpowiednich tam obwarowań, jakieś punkty, ilość mieszkańców na pozyskanie tych 
środków nie da się tak ściągnąć na na ten kawałek  drogi , ale też jest ogromna prośba, żeby też o nich nie 
zapomnieć.
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- to nie jest tylko fontanna, ale jeden element z wielu, który dotyczy
zagospodarowania tej działki i sołtys zna szczegóły. 
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- to nie tak, że rada jest przeciwna, tylko chcieliśmy najpierw 
zobaczyć, jak jest podpisana umowa na wykonanie tego projektu, jeżeli chodzi o płatności, czy te płatności 
są wyprzedzające, czy są po wykonanie projektu. Absolutnie nie było tak, że my jesteśmy temu przeciwni, że
to odrzucamy, chcieliśmy po prostu najpierw zapoznać się z warunkami. Podobnie było w sytuacji  pożyczki 
z BGK,  chcieliśmy wiedzieć jakie są warunki, terminy płatności.
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska-   stwierdziła, że radni bardzo szybko zmieniają
zdanie,  bo  na  komisji  była  rozmowa,  że  nie  chcecie  się  zapoznać  tylko  kategorycznie  nie  chcieliście
rozmowy i stwierdzono, że nie ma na chleb to na to tym bardziej.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  kto  się  zwrócił  do  LGD  o  dofinansowanie  i  i le
przyznano? 
Sołtys Dylewa- Pan Adam Butrymowicz-  OSP Dylewo jako stowarzyszenie i  przyznano  181 500 zł
inwestycja jest tyle wara. 
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  rada  ma  tylko  podjąć  uchwałę  o  zabezpieczanie,  a  na
jakim etapie jest  inwestycja? 
Sołtys  Dylewa-  Pan  Adam  Butrymowicz-  nie  rozpoczęto  inwestycji ,  czekamy  na
decyzję  rady  bo  na  koniec  OSP jest  0  zł .  Nie  możemy  wychodzić  przed  szereg,  bo  jak
nie otrzymamy pożyczki to nie możemy zobaczyć. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- to jest  pożyczka, czy poręczenie?
Sołtys  Dylewa-  Pan  Adam  Butrymowicz-  pożyczka.  Z  budżetu  gminy  nie  oczekujemy
nic tylko pożyczki na 3 miesiące,  i  wszystko wróci z powrotem. 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- a kiedy będzie podpisana umowa?
Sołtys Dylewa- Pan Adam Butrymowicz- już jest .
Przewodnicząca  Rady  Gminy-Pani  Ewa  Bawolska-  myślę,  że  warto,  bo  środki  wrócą
do gminy.
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Sołtys  Dylewa-  Pan  Adam  Butrymowicz-  w  sprawie  drogi  na  Dylewko  to  na  ostatnim
zebraniu  była  rozmowa  z  mieszkańcami  Dylewka  i  będzie  realizowany  I  etap  wewnątrz
miejscowości i  będzie odprowadzona woda i  zakup płyt  betonowych. 
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski- jestem członkiem LGD i osobiście odsunąłem 
się od głosowania nad tym projektem ale otrzymał on praktycznie maksymalną i lość 
punktów. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski -   to  był  pomysł  mieszkańców  i
zostałem  zobligowany  do  szukania  środków  i  dlatego  przez  stowarzyszenie,  że  jest  ono
w 100 % dofinansowanie a gdyby jako gmina to byłoby ok 60% dofinansowania.  
Radni więcej uwag nie zgłosil i .  

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosil i .
Podjęto  uchwałę  nr  LXIII  /482/2023  z  dnia  22  czerwca  2023  r.  w  sprawie  ustalania
maksymalnej  wysokości  pożyczek  i  poręczeń  udzielanych   przez  Wójta  w  roku
budżetowym 2023.  
Radni uwag nie zgłosil i .  

10.4.     w  sprawie  zaciągnięcia   pożyczki   na   wyprzedzające   f inansowanie   zadań  
f inansowanych  ze   środków pochodzących z  budżetu Unii  Europejskiej .
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 12).
Radni uwag nie zgłosil i .  

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos
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1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosil i .
Podjęto  uchwałę  nr  LXIII/483/2023  z  dnia  22  czerwca  2023  r.  w  sprawie  zaciągnięcia
pożyczki   na   wyprzedzające   f inansowanie   zadań  f inansowanych   ze   środków
pochodzących z  budżetu Unii  Europejskiej .
Radni uwag nie zgłosil i .  

10.5.     w  sprawie        określenia   trybu   i   sposobu   powoływania   oraz   odwoływania  
członków  Gminnego  Zespołu  Interdyscyplinarnego ds.  Przeciwdziałania Przemocy
Domowej.
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 13).
Radni uwag nie zgłosil i .  

Wyniki  imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA
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9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr LXIII/484/2023 z dnia 22 czerwca  2023 r.  w sprawie określenia  trybu
i  sposobu   powoływania   oraz   odwoływania  członków   Gminnego   Zespołu
Interdyscypl inarnego ds.  Przeciwdziałania Przemocy Domowej .
Radni uwag nie zgłosil i .  

10.6.   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po
umowie zawartej  na czas oznaczony do 3 lat .
Przewodnicząca Rady Gminy-Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał .  nr 14).
Radni uwag nie zgłosil i .  

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata ZA

4 Królikowski Adam nieobecny

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz nieobecny

10 Sawicki Jerzy nieobecny

11 Stanka Iwona ZA

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto  uchwałę  nr  LXIII/485/2023  z  dnia  22  czerwca  2023  r.  w  sprawie  wyrażenia
zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  po  umowie  zawartej  na  czas  oznaczony
do 3 lat .
Radni uwag nie zgłosil i .  

20



Ad. pkt. 11  .   Interpelacje i zapytania radnych.  
Radni uwag nie zgłosil i .  

Ad. pkt. 12. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – uporządkujmy temat absolutorium,
czy  niepodjęcie  uchwały  w  sprawie  nieudzielenia  absolutorium  jest  jednoznaczne  z  jego
udzieleniem?

Radca  prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  powiem  tak,  w  odpowiedzi  na   na  pytanie  to
nie  do  końca.  Chodzi  o  to,  że  sytuacja,  z  jaką  mamy  do  czynienia  jest  sytuacją
wynikającą  z  pewnej  luki  prawnej  stąd,  też   tyle  czasu  trwało.  Ja  może  zrobię  takie
podsumowanie  tego,  dlaczego  tak  sytuacja  wygląda.  Postępowanie  w  sprawie
absolutorium  wynika  art ,  28  pkt.   2  ustawy  o  samorządzie  gminnym:  uchwała  musi  być
podjęta  bezwzględną  większością  głosów  ustawowego  składu  Rady  gminy  w  głosowaniu
jawnym.  Zgodnie  z  art .  28  pkt.  3    przedmiotem  głosowania,  t j .  w  naszej  sytuacji  była
sprawa  nieudzielenia  absolutorium,  gdy  Radni   głosują  w  sprawie  udzielenia
absolutorium Rada  gminy  może  go  nie  udzielić,  gdy  przeciw temu wnioskowi  opowie  się
ustawowo  określona  większość  radnych,  ale  u  nas  była  odwrotna  sytuacja,  bo  było
głosowanie  o  sprawie  nieudzielenia  absolutorium  i  Rada  może  w  konsekwencji  udzielić
wójtowi  absolutorium,  gdy  przeciw  takie  jakiej  jak   tutaj  uchwałę  zagłosuje
bezwzględna  większość  ustawowego składu Rady |Gminy,  ale  mieliśmy sytuację,  bo  było
6  do  6  i  jedna  wstrzymująca  się  od  głosu.   W sytuacji ,  gdy  z  żadną  z  tych    możliwości,
czyli  tak  jak  u  nas,  nie  padnie  wymagana  bezwzględna  większość  głosów  ustawowego
składu Rady  będziemy mieli  do czynienia z wynikiem nie rozstrzygającym, to znaczy nie
ma  ani  tą,  ani  w  tamtą  stronę  a  sumie  to  z  nie  podjęciem  żadnej  uchwały.  Tutaj
przywołuję  te  stwierdzenie,  że  ze  względu  na  istniejące  unormowania  prawne  nie  sposób
przyjąć,  że  Rada  ma  bezwzględny  obowiązek  podjęcia  tej  uchwały.  Na  tą  okoliczność
mamy  2  wyroki,  jeden  wyrok  Sądu  Administracyjnego  w  Kielcach  z  2006  roku  w
sytuacji ,  gdy  żadna  możliwości  nie  padnie  i  nie  będzie  wymaganej  bezwzględnej
większość  głosów  ustawowego  składu  Rady  gminy  będziemy  mieli  do  czynienia  z
wynikiem nie  rozstrzygającym i  wyrok  naczelnego  Sądu  Administracyjnego  z  2002  roku,
to  jest  wyciągnięte  z  uzasadnienia  sformułowaniu,  uchwały  poddanej  pod  głosowanie  o
nieudzielenie  absolutorium  i  jej  odrzucenie   w  wyniku  nieuzyskania  bezwzględnej
większości  głosów  nie  powoduje  automatycznego  przyjęcia  i   zarząd  uzyskał
absolutorium świadczy jedynie,  iż nie podjęto uchwały o nieudzieleniu absolutorium.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  w takim razie  uchwała  w  sprawie
nieudzielenia absolutorium została nie podjęta.  

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  ponowił  wniosek  w  sprawie  zwrócenia  się  do  NIK  o
przeprowadzenie  kontroli   f inansów  gminnych,  co  według  mnie  pozwoli  uniknąć  w
przyszłości  takich   sytuacji  i  podejrzeń  o  to,  że  są  dane  do  budżetu   podawane
nieprawdziwe. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poddała  wniosek  pod  głosowanie
w sprawie zwrócenia się do NIK o przeprowadzenie kontroli   f inansów gminnych.

Radni  w  głosowaniu  jawnym nieimiennym przyjęli  wniosek   Radnego  Henryka  Kacprzyka
w sprawie zwrócenia się do NIK o przeprowadzenie kontroli   f inansów gminnych.

Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  wniosek  o  podjęcie  działań
i  uchwały   na  złożenie  zawiadomienia  do  organów  ścigania  o  wykorzystywanie  sprzętu
i  pracowników  urzędu  gminy  do  celów  prywatnych  przez  poprzedni  zarząd  gminy
w poprzednich kadencjach, żeby to organy ścigania zbadały.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  czy  Rada  złoży  taki  wniosek  do
prokuratury,  czy zarząd powinien go złożyć.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  to zarząd powinien złożyć wniosek. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  to  zarząd  powinien  złożyć
wniosek, bo ma takie kompetencje.
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Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  jako  mieszkaniec  gminy  składam
taki  wniosek  i  jest  to  poważne  oraz  proszę  o  zaprotokołowanie.  Niech  złożą  ten  wniosek
chociaż radni,  którzy byli  radnymi w tamtej kadencji .  
Radny – Pan Sławomir Matuszewski – rada jest  związana z tym zarządem.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  c zy  są  radni,  którzy  w  tamtej
kadencji  byli  w Komisji  Rewizyjnej.
Radny- Pan Zbigniew Napłoszek- tak.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  t o  jak  pilnowali  wójta,  że
wykorzystywał sprzęt  i  pracowników do celów prywatnych.
Radny- Pan Zbigniew Napłoszek- nie było takiego wniosku.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  teraz  go  składam.  Mam  takie
informacje i  proszę to zbadać.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  dlaczego jako wójt  nie  zgłosi  tego
wniosku sam. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  składam  teraz  wniosek  do  rady  nie
jako wójt  ale jako mieszkaniec tej  gminy, bo moje podatki  na to szły.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  proszę  przegłosujmy,  czy  rada
złoży wniosek do prokuratury.  
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  ale  po  co  głosować,  niech  obywatel  złoży  wniosek  a  nie
rada.  
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  jeżeli  obywatel  ma  takie  informacje  to  sam  może
te wniosek złożyć.
Wójt  Gminy Grunwald-  Pan Adam Szczepkowski-  ale  mieszkaniec  się  zgłasza  do  Rady
i to ona powinna złożyć wniosek.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  rada  nie  ma  kompetencji  na  zgłaszanie  czyjegoś
wniosku.  Gdybym  zgłosiła  swoją  sprawę  do  rady  o  pana  l istach  to  rada  by  złożyła  a  ja
sama złożyłam wniosek. 
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski-  rada reprezentuje  wniosek i  powinna
złożyć wniosek.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  to  jest  pana  wniosek  jako  mieszkańca  i  sam  pan
powinien osobiście złożyć wniosek.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  sytuacja  dotyczy  mnie  i  proponuje,  żeby  wniosek
złożył  osobiście  osoba,  która  to  zaproponowała  i  nie  jest  to  pierwsza  sprawa,  która  się
między nami toczy. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  u rwała  wypowiedź  i  stwierdziła,
że  większość  radnych  uważa,  że  jeżeli  obywatel  wie,  że  były  jakieś  nieścisłości  to
powinien to zgłosić samodzielnie do prokuratury,  tym bardziej  że jest  organem.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  przestępstwem jest  niezgłoszenie przestępstwa. 
Sołtys Mielna- Pan Karol Duda- poprosił  o pomalowanie desek na tablicy ogłoszeń. 
Wójt Gminy Grunwald- Pan Adam Szczepkowski- dobrze.
Sołtys  Dylewa-  Pan  Adam  Butrymowicz-  zwrócił  się  do  Przewodniczącego  Komisji
Rewizyjnej,  że  jeżeli  przeprowadzał  pan  kontrolę  funduszu  sołeckiego   za  2020  r.  i
realizację  zadania,  i  jeśl i  twierdzi,  że  jest  źle  funduszy  realizowany,  i  jest  mało
wykonywany, to na przykład moim sołectwie jak wyglądało realizacja zadań? 
Radny- Pan Zbigniew Napłoszek-  na najbliższą sesje przygotuję informację.  
Sołtys  Dylewa-  Pan  Adam  Butrymowicz-  w  moim  sołectwie  jest  bardzo  dobrze
wykonany.
Radny- Pan Zbigniew Napłoszek- przyznam rację,  że w Pana sołectwie tak jest .
Sołtys  Grunwaldu  –  Pan  Kazimierz  Kwiatkowski-  zapytał  o  ogrodzenie  placu  zabaw,
bo w ubiegłym roku też prosiłem a jest  to odwlekane.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  kierownik  obiecał ,  że  będzie  to
zrobione.
Sołtys Gór Lubiańskich – Pan Mariusz Szczepkowski- zapytał ,  co z naszą drogą?
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  będzie  kruszywo,  jest  podpisana
umowa ale trwa to długo do Gór Lubiańskich na pewno będzie wożone. 
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Sołtys  Mielna-  Pan  Karol  Duda-  poprosił ,  aby  zwrócić  uwagę  radnym,  bo  jak  zaczyna
się  punkt  wolne  wnioski  mieszkańców i  sołtysów,  to  większość  radnych już  nie  ma albo
zbiera  się  już  dokumenty  do  teczki.  Proszę  o  zwrócenie  uwagi,  bo  jest  to  niekulturalne
zachowanie a wręcz obraża nas po tej  stronie.
Wójt  Gminy  Grunwald-  Pan  Adam  Szczepkowski-  stwierdził ,  że  Radny  Kacprzyk
twierdzi,  że to jest  dla dobra mieszkańców. 
Radni uwag nie zgłosil i .  

Ad. pkt.  13.  Zamknięcie sesji .
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zrealizowania  porządku
obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła LXIII sesję Rady Gminy Grunwald.

                 Protokołowała        Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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